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Parlamentul României 

Senat

ÎNTREBARE

Adresată: ministerului mediului, apelor și pădurilor
De către: Doamna Senator Silvia Dinică
Circumscripția electorală: nr 42, București
Grupul Parlamentar: USR
Ședința Senatului din data de: 02.06.2020

Obiectul interpelării: Actualizarea Planurilor de Management al Bazinului Hidrografic și protecție 
contra inundațiilor

Stimate Domnule Ministru,

Conform Directivei Cadru pentru Apă în România are loc procesul de actualizare a Planurilor de 

Management de Bazin Hidrologic (PMBH) și de Management al Riscului la Inundații (PMRI), care 

ar trebui să se desfășoare pe un calendar ciclic de 6 ani.

Conform directivelor europene această activitate importantă ar trebui să fie deschisă publicului. 

Participarea publicului este importantă deoarece se stabilesc obiectivele și măsurile care se vor lua 

pentru atingerea țintei de calitate ”bună” pentru toate resursele de apă, de suprafață și subterane, ale 

României, până în 2027, termenul limită prevăzut prin directive. Etapa de consultare publică privind 

problemele importante de gospodărire a apelor și revizuirea documentului, ce ar trebui adresate în 

ciclul următor de planificare, se încheie pe 22 iunie.

Procesul de participare a publicului este îngreunat prin faptul că un element cheie. Raportul interimar 

al programului de măsuri (acoperind aparent perioada 2013-2018) nu este accesibil publicului. În 

plus, datele și informațiile cuprinse în actualul PMBH 2015, sugerat de a fi consultat de către public, 

conțin informații din perioada 2009-2013, deci e clar că acele informații sunt total neadecvate pentru 

ca publicul să-și facă o imagine rezonabilă și informată asupra stării actuale a lucrurilor.



Având în vedere cele prezentate mai sus, domnule ministru vă rog respectuos să-mi răspundeți la 

următoarele întrebări:

- Se va pune la dispoziția publicului Raportul interimar al programului de măsuri? De ce nu a fost 

pus până acum?

- Când se vor pune la dispoziția publicului cele mai noi date și informații, având în vedere că Planul 

de Management al Bazinului/Districtului Hidrografic conține informații care nu mia sunt actuale?

- Cum vor reuși cei interesați să transmită informații relevante, având în vedere că aceștia nu au 

acces la informații actualizate?

Vă mulțumesc!

Solicit răspuns scris.

Data
02.06.2020

Senator, Silvia Monica Dinică


